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Vanhusneuvoston kokous 

Aika Torstai 25.4.2024 klo 9–11.07 

Paikka Kaupungintalo, kaupunginhallituksen huone, Raatihuoneenkatu 9 

Läsnä   Carl-Johan Numelin, puheenjohtaja 
  Leena Sorjonen  

Lars Heinonen 
Ove Blomqvist 
Kirsti Hiltunen 
Hilkka Knuuttila 
Ros-Mari Aarttila 
Soili Koskelainen 
Maija Eklöf, sihteeri  

 
Poissa  Anja Luoma 
  Helena Viljanen, varajäsen 
 
  

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.01. 

 
2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

3. Pöytäkirjantarkastajien valinta 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Leena Sorjonen ja Lars Heinonen. 

 
4. Esityslistan hyväksyminen  

Hyväksyttiin esityslista 
 

5. Selkokieli ja kielellinen saavutettavuus/ Viestintäpäällikkö Hanna 
Mendelin  
 
Porvoon kaupungin viestintäorganisaatiossa on viestintäjohtaja ja 
viestintäpäällikkö sekä viisi viestintäasianatuntijaa. Kaupungin 
kaikki työntekijät tekevät viestintää jossain muodossa. 
Viestintäorganisaation tavoitteena on auttaa ja tukea kaikkia 
kirjoittamaan selkeästi. Kaupunki julkaisee noin 300–500 tiedotetta 
vuosittain. Kaikki viestintä on suomeksi ja ruotsiksi. Kielen kehitystä 
niin Suomessa kuin Ruotsissakin seurataan aktiivisesti.  

 
Selkokieli ja selkeäkieli tulevat alun perin EU-direktiivistä.  
Lakeja, jotka määrittävät kielen käyttöä ovat Kuntalaki, kielilaki ja 
laki digitaalisten palvelujen tarjoamisesta. Selkokieli – lätt språk on 
Porvoon kaupunkistrategiassa, osana Kaupunkielämän sykettä ja 
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siellä kohdassa ”Aito vuoropuhelu ja laaja vuorovaikutus” 
Selkokielessä hankalat sanat on poistettu.   
Selkeä kieli – klart språk on kielellistä saavutettavuutta ja tarkoittaa 
tekstien kielellistä ymmärrettävyyttä. Tämän ydin on se, että 
kirjoitetaan selkeästi. Toisaalta myös tekniset asiat ovat tärkeitä. 
Tämä alkaa pikkuhiljaa tulla luonnostaan ja myös tekninen 
saavutettavuus huomioidaan kaupungin työntekijöiden 
keskuudessa.  
 
Neuvoston jäsenet toivoivat sisällöllisesti selkeämpiä verkkosivuja. 
Mendelin kertoi, että verkkosivujen kehittäminen on jatkuvaa työtä 
ja sitä tehdään yhteistyössä verkkosivujen käyttäjien kanssa. 
Toivottiin myös, että ei käytettäisi sivistyssanoja ja ammattislangia.  
 
Kaupungin verkkosivuilla on noin 1.3 miljoonaa kävijää vuodessa 
sekä asukkaita että matkailijoita. Porvoon kaupunki tavoittaa ne, 
jotka käyttävät verkkosivuja ja lukevat paikallislehtiä. Yli 75-
vuotiaista 25 % ei käytä nettiä ja huonosti suomea ymmärtävät 
maahanmuuttajat ovat ryhmä, joiden tavoittamista pohditaan. Myös 
osallistuvan budjetoinnin ideassa painotettiin selkeän kielen ja 
viestinnän merkitystä.  
Kaupungin viestintäasiantuntijoita koulutetaan jatkuvasti 
selkokielisyyteen. Kaupungin vastuulle 2024 siirtyvissä 
työllisyyspalveluissa huomioidaan myös selkeäkielisyys.  

 
6. Porvoon kaupungin asukaslehti/ Viestintä asiantuntija Mia 

Grönstrand  
 
Uusi paperinen asukaslehti ”Meidän Porvoomme – Vårt Borgå” 
ilmestyy ensimmäisen kerran toukokuussa. Sen 
ilmestymisajankohdat ovat kevät ja syksy. Syy miksi tällainen 
toteutetaan, on se, että tiedon sähköistyminen on aiheuttanut 
tiedon pirstaloitumista ja katoamista, niin että tieto piiloutuu, eikä 
sitä löydä. Kaupunki on saanut myös kritiikkiä tiedon vähyydestä, 
vaikka tiedotteita lähtee satoja vuodessa.  
Asukaslehden avulla saadaan esille laajemmin kaupungin 
toimintaa, sitä saadaan lähemmäs asukkaita ja saadaan 
lisälukemista uusille asukkaille ja matkailijoille. Lehti on 
kaksikielinen ja lisäksi keskiaukeamalla on englanninkielinen 
kooste.  
Lehti on voittoa tavoittelematon, eikä kilpaile paikallislehtien 
kanssa. Se toteutetaan budjettivaroilla, ei mainostuotoilla. Lehti 
painetaan Grano Oy:ssä ja Posti jakelee sen kaikille porvoolaisille 
talouksille, myös saaristoon. Sitä on saatavana myös 
Kompassissa. Lehden ilme on raikas, siinä on lyhyitä juttuja ja 
siellä voidaan ohjata hakemaan lisätietoa.  
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Vanhusneuvosto otti tiedon ilolla vastaan ja toivoi, että lehden joka 
numerossa olisi infoa eri asioista senioreille. Myös 
eläkeläisyhdistysten esittelyä toivottiin.  

 
7. Tulevat tapahtumat 

o Ikäihmisten liikuntatapahtuma Kokonniemen 
ulkokuntosalilla 16.5.2024 13–16,  

o ulkokuntosalilaitteiden esittely, Boccian pelaamista, 
kaupungin tarjoamat kahvit,  

o tiedottaminen kaupungin tapahtumakalenterissa ja 
Uusimaan tapahtumakalenterissa sekä 
lehdistötiedote.   

o Porvoon Päivät 8.6 9–14 
o 9–10.30 Hilkka ja Leena 
o 10.30–12 Soili ja Leena 
o 12–14 Rosi ja Leena 
o Paikka on varattu, Leena etsii varjon ja jalan, Hilkka 

tuo pöydän ja tuolit, Maija hoitaa tarjottavat ja 
esitteet 

o Porvoon vanhusneuvoston vierailu Tuusulan 
vanhusneuvostoon 19.9.  

o odotetaan virallista kutsua Tuusulasta 
o Ove hoitaa kuljetuksen 

o Vanhusten viikko, 6-13.10.2024,  
o ohjelma lähes valmis 

o Vanhusneuvostopäivä 30.10,  
o Leena Sorjonen ja Hilkka Knuuttila osallistuvat 

 
8. Terveiset kaupungin eri lautakunnista 

 
Tolkkisiin investoidaan vetylaitokseen. Siihen tarvitaan 
asemakaavamuutosta. Kaupunginhallitus käsittelee asiaa 2.4 
Meritulliin tulee uutta rakentamista monimuotoasumisen muodossa 
ja myös uusia palveluita. Huomiota olisi kiinnitettävä 
senioriasumiseen, jossa asukkaat saisivat hoivaa.  Wittenbergin 
kadulle on tulossa senioriasuntoja.  
 

9. Terveiset hyvinvointialueen vanhusneuvostosta 
Ei ole ollut kokousta.  
 

10. Muut asiat 
o Neuvosto käsitteli valmistellun lausunnon kaupungin 

talouden tuottavuus- ja tasapainottamisohjelmaan. Lisättiin 
Soili Koskelaisen toiveesta yksi lause koskien ikäihmisten 
liikuntamahdollisuuksia eri puolilla kaupunkia. Lausunto 
lähetettiin kaupungin rahoitusjohtajalle 25.4. 

o 7.5.2024, klo 14–16 Disco Taidetehtaalla, DJ Börje.  
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o Myös syyskaudelle on suunnitteilla päivätanssitilaisuus 
Taidetehtaalle.  

o Yhteisöllisyyden asuminen Porvoossa  
o Hilkka Knuuttila kokoaa vanhusneuvoston ajatuksia 

29.8 kokoukseen 
o Hilkka Knuuttila on poissa 30.5. kokouksesta, varajäsen 

Risto Mieskonen. 
o Mahdolliset vierailijat vuonna 2024 

o Presidentinvaalit ja Eurooppa vaalit/kaupungin lakimies 
Johanna Päivärinta 30.5 

o Porvoon uusi liikuntapalveluiden päällikkö Marjo Rantala 
30.5  

o Porvoon uusi kaupunginjohtaja 10/2024 
o Kulttuurituottaja Thomas Weissman ja 

Kulttuurisuunnittelija Sari Hilska 29.8 
o Silvast ja Mollgren/yhteisöllisyyden asuminen 

Porvoossa  
 

o Seuraava kokous 30.5. 2024, Kaupunginhallituksen huone 
 

11. Kokouksen päättäminen 
Kokous päätettiin klo 11.07 

 
 

Carl-Johan Numelin  Maija Eklöf 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjantarkastajat 
 

 

Leena Sorjonen  Lars Heinonen 

 
Liitteet 

 
- 
 

 


